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                                                       :اسى اهباحث

دور رأس المال النفسي كمتغير وسيط في 

العلاقة بين أثر القيادة الاصيلة في الاندماج 

في العمل للموظفين في شركات القطاع 

الخاص في المملكة العربية السعودية

سعد بٌ يرزوق اهعتيبيد. 

لمال النفسي.القيادة الأصيلة، الاندماجُ في العمل، رأس ا كلمات مفتاحية:  

The role of psychological capital as a mediating variable in the relationship between the 

impact of authentic leadership on work engagement among private sector employees in Saudi 

Arabia 

Abstract: 

The current study aimed to test the effect of authentic leadership on work engagement, through the 

mediation of psychological capital, and data was collected from a survey that was distributed to a 

sample of (230) employees, working in eight private companies in the city of Riyadh in the 

Kingdom of Saudi Arabia. According to the results of the analysis, there is a significant positive 

effect of authentic leadership on both psychological capital and work engagement, as well as a 

positive effect of psychological capital on work engagement. Moreover, the results also revealed 

that psychological capital partially mediates the relationship between authentic leadership and work 

engagement. Based on the findings, the study concluded with a set of recommendations aimed at 

enhancing the role of authentic leadership in achieving positive work outcomes. 
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 الموخص:
هدفت اهدِّراسَة اهحاهيَّة إهى اختبار أجر اهليادة الأضيوة في الاٍدياج في اهعًن، يٌ خلال توسُّط رأس 

( يوظَّفا، 230المال اهَفسي، وكد تىَّ جًع اهبياٍات يٌ استلطاء تى توزىعه على عيَة يكوٍة يٌ )
سعودىَّة. وفلًا هَتائج ىعًوون في جًاٍي شركات خاضَّة في يدىَة اهرىاض في المًوكة اهعربيَّة اه

الاٍدياج في كنٍ يٌ رأس المال اهَفسي واهتحوين فإن هَاك تأجير إىجابي هوليادة الأضيوة في 
الاٍدياج في اهعًن، وفضوًا على في رأس المال اهَفسي هاهعًن، فضوًا على وجود تأجير إىجابي 

زئي اهعلاكة بيٌ اهليادة ذهم، كشفت اهَتائج أىضًا عٌ أن رأس المال اهَفسي ىتوسَّط بشكن ج
وبَاءً على اهَتائج، خوطَت اهدراسةُ إهى يجًوعةٍ يٌ اهتوضياتِ اهتي  الأضيوة والاٍدياج في اهعًن.

 تهدفُ هتعزىز دور اهليادة الأضيوة في تحليق ٍتائج اهعًن الإىجابيَّةِ.
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